
 
      

Halden Pensjonistparti. Programforslag 2023-2027 
 

Pensjonistpartiet tar ombudsrollen på alvor.  
Ingen sak er for liten eller for stor. 

 
Halden, byen, distriktene, festningen og fjorden. 

Hele kommunen må tas i bruk og derfor vil Pensjonistpartiet sette søkelys på hele Halden 
med alle sine lokalsamfunn. Berg, Tistedal og Idd med tilhørende områder må også være en 
del av den utvikling som skjer i kommunen. Utbedring av gang og sykkelveier må prioriteres 
fra de nye boligområdene ved gamle E6 og ut til Sponvika slik at det blir en 
sammenhengende gang og sykkelvei fra Sponvika til Halden Sentrum. Det er en prioritert sak 
som skal løses i kommende periode. 
Det må også bli et mye sterkere press ovenfor fylkeskommunen slik at gang og sykkelvei på 
Fylkesvei 21 fra sentrum mot Tistedal og på fylkesvei 220 fra sentrum til Risum blir en 
prioritert sak. Det legges press på fylkeskommunen slik at fylkesveiene i Halden 

vedlikeholdes godt og at det legges fast dekke på grusveiene i løpet av 1-5 år.  
Svinesundsveien og Rv 204 må få nødvendige tildelte midler slik at det kan planlegges for 4 
felt fra E6 og inn til sentrum.  
 

Undervisning og oppvekst 

 
Rødsberg ungdomsskole opprettholdes og rehabiliteres fullt ut.  
Det nedsettes en prosjektgruppe som skal se på modernisering/rehabilitering ved 
Hjortsberg, Strupe, Låby, og Berg skole. Det skal være en prioritert oppgave.  
Prestebakke skole opprettholdes. 
Arbeidet med «skolepolitisk plattform» skal fortsette. Kommunen skal ha tidsriktige 
skolebygg med universell utforming tilpasset statlige læreplaner. 
 
Halden Pensjonistparti vil at: 

• Det tilføres helt nødvendige økonomiske midler til alle skoler i kommunen til 
lærerlønninger, materiell og utstyr. 

• Rødsberg ungdomsskole rehabiliteres og opprettholdes i dagens lokaler.  

• Hjortsberg, Låby, Strupe og Berg skole oppgraderes og moderniseres. 

• Økonomiske rammer for undervisningssektoren økes. 

• Gang og sykkelveier skal tilknyttes alle skoler i kommunen. 

• Prestebakke skole opprettholdes slik at Iddesiden har sitt skoletilbud. 



• Barnevern. Slekt og nettverkshjem skal ha samme godtgjøring for arbeid og utgifter 
på samme måte som andre fosterhjem. 
 

Kultur og idrett 

Dagens rammer for det kirkelige arbeidet i Halden, vil medføre stengte kirkebygg. 
Pensjonistpartiet vil ha økte midler til Halden kirkelige fellesråd til drift av Den norske kirke i 
Halden. Dette vil også gi tilsvarende økte tilskudd til byens frikirker, Human-Etisk Forbund og 
andre trossamfunn, slik norsk lov har gitt forskrifter om. Berg idrettslag, Idd sportsklubb og 
Kvik HFK får overført den andel av spillemidler som ikke er ubetalt av Halden kommune. 
Skolekorpsene får ekstramidler til drift. Ungdom under 18 år skal prioriteres ved tildeling av 
kulturmidler. Amcarklubben er et miljø som er med og beriker Haldens kulturmiljø og skal 
ivaretas på lik linje med andre foreninger. Fiskebrygga skal kunne disponeres av Halden 
Amcar club som tidligere. Støttes økonomisk fra kommunen. Arbeidersamfunnet skal bli en 
del av kommunens kulturtilbud slik at lag og foreninger kan ha sin virksomhet i bygget. 
Kulturkvartalet med sine historiske bygninger skal ivaretas gjennom at det arbeides politisk 
for å få status som regionalt kulturområde. Det søkes om statlige midler til dette. Fredriksten 
festning skal fortsatt prioriteres som en viktig kulturarena. 

Halden Pensjonistparti vil at: 

• Fredriksten festning skal prioriteres slik at det fortsatt er en viktig kulturarena. 

• Idrettslag som tidligere er lovet midler fra kommunen skal godtgjøres for 
manglende utbetalinger (Kvik HFK, Berg Idrettsforening og Idd sportsklubb). 

• Den økonomiske rammen til Halden kirkelige fellesråd forbedres betraktelig. 

• Amcar klubbens virksomhet på Fiskebrygga skal sikres og det gis en skriftlig avtale 
om dette. 

• Arbeidersamfunnet i Violgata skal bli en del av kommunens samlede kulturtilbud. 

• Det iverksettes særskilte tilbud til ungdom under 18 år. 

• Kulturrådet er en viktig bidragsyter til kulturlivet i Halden og skal støttes av 
kommunen. 

• Det bygges nytt svømmebasseng hvor flere vannidretter og opplæring kan drives 
samtidig. 
 

Helse og omsorg 

Sykehjemmet på Karrestad rehabiliteres og tas i bruk.  
Alle som fyller kravene for sykehjemsplass skal uten opphold tildeles plass, og noe annet er 
ikke akseptabelt. De som har behov for hjemmehjelp og hjemmesykepleie får tildelt dette ut 
ifra nødvendig behov og ikke etter de trange budsjetter som de har å drifte etter i dag. 
Frikort på kr 5000,- innføres som en ordning til enslige minstepensjonister og enslige uføre 
med laveste sats på uføretrygd.  Det vil bli utarbeidet retningslinjer og det vil være tildeling 
etter søknad. Det kan brukes på egenandeler innenfor helse, medisiner, transport o.a. som 
vil medføre lettelser i den enkeltes økonomiske hverdag. Regler for bruk av «Frikort» 
behandles i kommunestyret. 
Det må gis et bedre tilbud til aktiviteter og muligheter for sysselsetting for personer som 
faller utenfor det ordinære arbeidsliv. 



Det utarbeides en plan for «helsehus» i Tistedal. Det kan være legekontor, tannlege, 
fysioterapi og andre tilbud i felles bygg.  
Det er ett stort behov for flere plasser på døgnkontinuerlig basis til mennesker som har et 
behov for pleie og som ikke lenger kan bo i egen bolig. For å ivareta denne gruppen trengs 
det bo, dagsenter og avlastningstilbud. Når det planlegges, og skal bygges nye boliger, bør 
det vurderes nye bo former. Demenslandsbyer bør vurderes som et alternativ i Halden. 
 
Halden Pensjonistparti vil at: 

• Frikort ordning på inntil kr 5000,- innføres etter søknad som en ordning. 

• Sykehjemsplass skal gis når den enkelte har krav på dette. 

• Nye plasser for pleie og omsorg planlegges og vedtas slik at behovet dekkes. 

• Behov i hjemmet skal gis ut ifra den enkeltes behov og ikke styres av kommunens 

økonomi. 

• Brukerombud skal ansettes i kommunen som vil være et bindeledd mellom 

offentlig myndighet og den enkelte bruker som ber om bistand. 

• Bassenget i Helsehuset settes i stand og tas umiddelbart i bruk. 

• Helsehus tilbud i Tistedal planlegges i samarbeid med private initiativtagere. 

 

Næring og utvikling 

Trenden viser at antall nye innbyggere i Halden i de siste 8 årene er synkende, noe som 
innebærer reduserte inntekter for kommunen. Denne situasjonen gir en lavere 
inntektsvekst, noe som også kommunedirektøren har påpekt. Det som også er alvorlig i 
denne sammenheng er at antall ansatte i fast arbeid er synkende sett i forhold til økt antall 
innbyggere i kommunen. Det vil på sikt skape problem for hele kommunens 
inntektsgrunnlag. Kommunen må derfor føre en langt mer aktiv bolig og tomtepolitikk som 
vil gi økt tilflytting. Kommunen må sørge for tilgjengelige arealer for næringslivet i nærhet av 
E6 og at jernbanen får sin utvikling i Berg området. 
Dagens jernbanespor inn til Halden beholdes. Driftsbanegård etableres i Berg-området. 
Byens særpreg opprettholdes, og alle åpne lommer kan ikke utbygges.  
Tomte og boligpolitikk skal igjen ble en del av kommunens satsningsområde. Det skal derfor 
foretas oppkjøp av tomteområder som reguleres og deretter legges ut for salg. Dette vil også 
styrke håndverksnæringen i kommunen. 
Det foretas en ny eiendomstaksering i kommunal regi slik at alle boligeiendommer får 
fastsatt ny takst. Taksten blir så fastsatt for 10 år. Halden kommune skal ikke lenger bruke 
skatteetatens formues beregning av boligen som grunnlag for innkreving av eiendomsskatt. 
  
Halden Pensjonistparti vil at: 

• Det etableres ny svømmehall og idrettsarena ved Høgskolen på Remmen i 
samarbeid med private7Høgskolen. 

• Det legges til rette for økt tilflytting av personer og bedrifter til kommunen. 

• Jernbanetraseen beholdes som i dag. 

• Kommunens bolig og tomtepolitikk skal styrkes slik at tilbud kan gis til 
enkeltpersoner og bedrifter. 

• Bevare Haldens historiske egenart med alle sine verneverdige bygninger. 



• Næringsparken på Remmen styrkes og utvikles i samarbeid med offentlige 
programmer for økonomiske bidrag slik som i dag. 

• Eiendomsskatten skal reduseres ved at det foretas ny eiendomstaksering av alle 
boligeiendommer i kommunen. Ny takst gjelder så etter kommunestyrets 
bestemmelser og ikke etter statlige normer som i dag. 

• Kommunale avgifter reduseres. 

• Kommunens økende gjeldsgrad skal reduseres. 

• Kommunens arealplan tas opp til ny politisk behandling. Det på grunn av at det må 
legges bedre til rette for boligbygging i randsonen rundt sentrum og ut mot E6. 
 

Arealbruk og miljø 

Det må legges til rette for at myke trafikanter kan bevege seg trygt og sikkert i hele 

kommunen. Derfor vil Pensjonistpartiet prioritere gang og sykkelveier i kommunen som et 

godt miljøtiltak. Kommunens vedtatte miljøplan legges til grunn for all saksbehandling i 

kommunen når det er relevant. Friluftsliv i kommunen er en viktig sak for folkehelsen og lag 

og foreninger som legger til rette for et aktivt friluftsliv for hele familien støttes i dette 

arbeidet fra kommunen. 

Halden Pensjonistparti vil at: 
 

• Dyrket mark vernes for å sikre matproduksjon.  

• Det skal tilrettelegges for næringsutvikling og bosetning i distriktene. 

• Gang og sykkelveier skal tilknyttes alle skoler i kommunen. 

• Alle overgangsfelt ved kommunale skoler, institusjoner og andre steder hvor det 
ferdes mange mennesker skal særskilt merkes/opparbeides. Det kan være med 
opphøyd gangfelt. Nedsatt fartsgrense o.a. tiltak. 

• Miljøplanen er styrende for den kommunale saksbehandling for å nå de mål som 

planen forutsetter. 

• Utslipp til luft og vann skal til enhver tid være innenfor de fastlagte verdier. 

• Fylkes og riksveier gjennom kommunen skal ha rundkjøringer og ikke 

lyskryssreguleringer. Dette for å minimere utslipp. 

• Lag og foreninger som legger til rette for aktiviteter som sikrer et godt friluftsliv 

støttes i dette arbeidet av kommunen. 

• Det foretas ikke fortettinger i boligområder der det er vedtatte reguleringsplaner 

fra før. «Eplehage» fortettinger skal ikke skje der hvor naboer til slik fortetting 

mener noe annet. 

 

 


